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Protokół z posiedzenia  

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej  

w dniu 4 marca 2020 r. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 25 listopada 2019 r. 

3. Zatwierdzenie Planu pracy Komisji na 2020 rok.  

4. Współpraca z Adżarską Republiką Autonomiczną – prezentacja Departamentu 

Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej. 

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, otworzyła posiedzenie Komisji, przywitała wszystkich zebranych 

i przedstawiła proponowany porządek posiedzenia. 

 

Ad. 2. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 25 listopada 2019 r. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku kworum odłożyła zatwierdzenie protokołu do następnego 

posiedzenia Komisji. 

 

Ad. 3. 

Zatwierdzenie Planu pracy Komisji na 2020 rok. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku pytań, wniosków, zastrzeżeń, zaproponowała wstępne 

zaakceptowanie Planu pracy Komisji na 2020 rok oraz ze względu na brak kworum 

zaproponowała odłożenie formalnego przyjęcia Planu pracy do następnego posiedzenia 

Komisji. 
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Ad. 4. 

Współpraca z Adżarską Republiką Autonomiczną – prezentacja Departamentu Gospodarki 

i Współpracy Międzynarodowej. 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, poinformowała, że od kilku miesięcy trwały prace 

nad nową identyfikacją wizualną. Wcześniej Departament Gospodarki i Współpracy 

Międzynarodowej nie był kojarzony z żadnym logo, a ponieważ wychodzimy  

“na zewnątrz” międzynarodowo i do przedsiębiorców, więc powinniśmy być kojarzeni  

z jakąś marką. Logo “inSilesia” zawiera w sobie nie tylko przesłanie dla inwestorów 

zagranicznych, ale ma być także identyfikowane ze wsparciem, jakiego udziela 

Departament małym i średnim przedsiębiorcom. 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska oraz Kierownik Referatu Współpracy 

Międzynarodowej w Departamencie Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, 

pani Beata Ładoń-Nowosińska, przedstawiły prezentację dotyczącą projektu pod 

nazwą “Promocja gospodarcza regionu oraz działania związane ze stworzeniem 

przyjaznych warunków do inwestowania i eksportowania” oraz współpracy zagranicznej 

województwa śląskiego. 

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Gruzja to niewielki kraj, ale dynamika PKB sprawia, że docelowo to bardzo interesujące 

państwo rozwijające się. Ludnościowo to nawet nie całe województwo śląskie, a Adżarska 

Autonomiczna Republika to 400 tys. mieszkańców, czyli porównywalnie do liczby 

mieszkańców Katowic i okolic. Jest to znacząca dysproporcja, dlatego proponujemy 

rozszerzyć partnerstwo na Tbilisi – trzeba dotrzeć do przedsiębiorców, którzy 

koncentrują się w stolicy. 

Duży udział inwestycji w branży energetycznej jest spowodowany kryzysem  

w kontaktach z Rosją – zaczęto budować zakłady, które uniezależniły kraj od dostaw 

energii z Rosji. Poza tym trzonem gospodarki jest turystyka i budownictwo.  

W budownictwo najwięcej inwestują Czesi i Ukraińcy. 

W Polsce jest duże zainteresowanie kontaktami ze strony firm medycznych i związanych 

z branżą lotniczą. Organizowana jest misja gospodarcza klastra lotniczego do Gruzji. 

Lekkie konstrukcje, szybowce produkowane w naszym regionie, z powodzeniem tam się 

sprzedają. 
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Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, przypomniał, że Bielsko produkowało szybowce jeszcze przed wojną. Zapytał, 

czy ta współpraca to tylko sprzedaż produktów, czy jest szansa np. na sprzedaż licencji. 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, wyraziła nadzieję, że tak się stanie, ale rozmowy 

właśnie toczą się w Gruzji. 

Gruzja jest także atrakcyjna jako droga tranzytowa w przekazywaniu towarów do Chin. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, zapytał, czy Gruzja wdrożyła już system kategoryzacji hoteli – wcześniej 

nadawanie hotelom tzw. “gwiazdek” nie było uregulowane. 

Kierownik Referatu Współpracy Międzynarodowej w Wydziale Gospodarki 

i Współpracy Międzynarodowej, pani Beata Ładoń-Nowosińska, powiedziała,  

że proces trwa, Adżaria jest pionierem w Gruzji, jeśli chodzi o ten obszar. 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, powiedziała, że w czasie oficjalnej wizyty delegacji 

Województwa Śląskiego w Adżarii we wrześniu 2019 roku podjęto wiele tematów 

dotyczących gospodarki, zdrowia, edukacji, kultury, sportu i rolnictwa. Z ramienia 

adżarskiego odpowiednika Sejmiku wychodzi więcej inicjatyw niż z ramienia rządu 

Adżarii. Wystosowano oficjalne zaproszenia na Europejski Kongres Gospodarczy, 

planowany jest specjalny panel poświęcony możliwościom inwestowania w Gruzji oraz 

spotkania tamtejszych i naszych przedsiębiorców (obszary medyczne, usług, finansowe). 

Jesteśmy zaproszeni do udziału w Forum Gospodarczym, które odbędzie się w Adżarskiej 

Republice Autonomicznej, ale nie znamy jeszcze jego daty (przełom marca i kwietnia). 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, zapytała, czy jest jakiś konkretny plan w stosunku do Tbilisi, czy zostały 

powzięte jakieś kroki. 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, powiedziała, że mamy tutaj takiego ambasadora 

kontaktów polsko-gruzińskich, gruzińskiego przedsiębiorcę, który mieszka w Katowicach 

na stałe. W Gruzji jest tak, że tam wszyscy się znają, i ktoś z rodziny tego przedsiębiorcy 

jest ministrem w gruzińskim rządzie, przychylnym organizacji oficjalnej wizyty w Tbilisi. 

Żeby w ogóle zacząć te kontakty, trzeba odbyć taką oficjalną wizytę. Rozważamy także, 

aby Katowice albo inne miasto czy gmina nawiązały współpracę partnerską, a my tylko 
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się dołączymy. Nie chcemy jako Departament wchodzić w partnerstwa, podpisywać 

umowy – wolimy wchodzić projektowo. Mamy 17 partnerstw, ale nie wszystkie 

funkcjonują. Chcemy zacząć od projektu – kiedy zobaczymy, że coś zadziała i jest synergia, 

to wtedy jesteśmy skłonni taką oficjalną umowę partnerską czy list intencyjny podpisać. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, potwierdził, że w Gruzji, jeśli nie ma czynnika politycznego, to nic się “nie 

załatwi”, władze muszą się spotkać. 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, nawiązała do oczekiwania na termin Forum 

Gospodarczego w Batumi – byłaby to okazja do spotkania właśnie tam, w Batumi. Nie 

mając tej daty, jesteśmy trochę przyblokowani i nie możemy nic planować.  

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, zapytał, czy wiadomo coś o rozwoju współpracy Piekar Śląskich z miastem 

Kobuleti, współpraca ta została nawiązana dzięki województwu. 

Inspektor w Referacie Współpracy Międzynarodowej w Departamencie 

Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani Karina Iwan, potwierdziła,  

że odbywają się wzajemne wizyty, współpraca jest kontynuowana. 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, poinformowała, że w związku z sytuacją dotyczącą 

koronawirusa odwołano targi inwestycyjne w Cannes, w których województwo miało 

wziąć udział, a targi w Hannoverze zostały przesunięte, więc w marcu i kwietniu 

będziemy na miejscu. W maju planujemy Europejski Kongres Gospodarczy i kilka misji 

przyjazdowych – oprócz gruzińskiej będzie to szczyt Trójkąta Weimarskiego 

(najprawdopodobniej przyjedzie premier Nadrenii Północnej-Westfalii). Niedawno 

odbyła się misja gospodarcza z Funduszem Górnośląskim i przedsiębiorcami w Tel 

Awiwie, teraz przyjadą także nasi partnerzy z Izraela. Termin EKG to 18 – 20 maja.  

Na początek czerwca przesunięto Cannes, gdzie mamy wspólne stoisko z Metropolią,  

w lipcu targi w Hannoverze, we wrześniu cała masa wydarzeń, planowaliśmy też wizytę 

w Chinach. W styczniu 2021 roku odbędzie się EXPO w Dubaju, będziemy obecni  

w pawilonie polskim, jesteśmy w kontakcie z Polską Agencją Inwestycji i Handlu – 

będziemy mieć swoją ekspozycję czasową (Tydzień Śląski), koncepcja jest  

w przygotowaniu (będzie się opierała o koronki koniakowskie). Na targach stoiska będą 

wspólne z Metropolią i Katowicami, reprezentujemy ten sam region, nie ma sensu się 
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“rozdrabniać”. 

Zapraszam do śledzenia naszej strony internetowej.  

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, przypomniała o ustaleniach, aby informacje o planach Departamentu 

docierały do członków Komisji mailem.  

Kierownik Referatu Współpracy Międzynarodowej w Departamencie Gospodarki 

i Współpracy Międzynarodowej, pani Beata Ładoń-Nowosińska, dodała, że w ramach 

Trójkąta Weimarskiego w województwie śląskim w tym roku będzie się odbywał Szczyt 

Młodzieży poświęcony tematowi “W poszukiwaniu równowagi: człowiek a środowisko.” 

Temat zaproponowała młodzież na zeszłorocznym Szczycie. Od 12 do 18 lipca  

w województwie śląskim będzie miał miejsce cykl spotkań. Młodzież będzie 

zakwaterowana w Koszęcinie, tradycyjnie planowana jest piątkowa debata  

z przedstawicielami władz regionu. Przekażemy program, jak tylko będzie ostatecznie 

gotowy. Są pomysły, aby rozmawiać też o polityce rowerowej, odwiedzić ośrodek 

GEOsfera w Jaworznie. 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, wspomniała, że odbyła się także wizyta w Ostrawie, 

ustalono termin rewizyty na 7-8 kwietnia.  

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, zauważył, że to dobry kierunek do rozwijania kontaktów, sprzyja im bliskość, 

łatwość dojazdu. 

 

Ad. 5. 

Sprawy różne. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku spraw w tym punkcie stwierdziła wyczerpanie porządku 

obrad i zamknęła posiedzenie Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej. 

 

 

Maria Materla 
Przewodnicząca 
Komisji Współpracy Zagranicznej  
i Integracji Europejskiej 

Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


